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Mjesečnik udruge Zelena Istra                                                                       Studeni 2007. 

ŠTO VAM 
DONOSIMO U OVOM 

BROJU? 
Kratak pregled aktivnosti 

Zelene Istre tijekom studenog: 

- Puli naređeno provođenje javne 

rasprave o GUP-u! 

- TZ Pule podržava kampanju 

"NE služimo prstace!"  

- Radionica o procjeni utjecaja na 

okoliš 

- Predavanja o otvaranju 

reciklažnih dvorišta u Istri 

- Susreti partnera u KaPo 

projektu 

- Poziv građanima – doznajte 

više o centralnom odlagalištu 

otpada Kaštijun! 

- Zagreb: Tribina Nacionalnog 

Foruma za prostor 

ZELENI TELEFON 
 
U studenom smo primili 23 
dojave građane i to vezane za 
sljedeće probleme: buka 3, 
zračenje 1, otpad 8, razno 3, 
šume 2, vode 2, zelene 
površine 2, životinje 2. 

 

Više o slučajevima pročitajte 
na str. 6 i 7. 

UPRAVA ZA INSPEKCIJSKE POSLOVE TEMELJEM PRIJAVE ZELENE 
ISTRE NAREDILA GRADU PULI PONAVLJANJE POSTUPKA JAVNE 
RASPRAVE O PRIJEDLOGU GENERALNOG URBANISTIČKOG PLANA 

 

PULI NAREĐENO PROVOĐENJE 
JAVNE RASPRAVE O GENERALNOM 

URBANISTIČKOM PLANU!  

Zelena Istra je u suradnji s Pulskom grupom uputila poziv pulskom 
gradonačelniku da se na ponovljenoj javnoj raspravi građanima prezentira 
posljednji prijedlog GUP-a i obrazlože promjene koje su nastale posljednjih 
3 i po godina, da se argumentiraju neusvojene primjedbe mjesnih odbora, 
te da se iskoristi posljednja mogućnost ostvarenja demokratskog dijaloga u 
procesu planiranja. 
 
Poziv je upućen temeljem naredbe Uprave za inspekcijske poslove 
Gradskom poglavarstvu Grada Pule da otkloni utvrđene nepravilnosti i 
nezakonitosti u Konačnom prijedlogu GUP-a i to ponavljanjem postupka 
javne rasprave. Naime, Zelena Istra je u dva navrata, 2006. i 2007. godine, 
prijavila inspekciji Prijedlog pulskog GUP-a, a obavijest o ishodu nadzora 
inspekcije i potrebi ponavljanja javne rasprave stigla je 20. studenog 2007.

Začuđujuća je izjava gradonačelnika za medije da će se javna rasprava 
ponoviti ukoliko za nju bude interesa. Iz dopisa Odjela inspekcijskog 
nadzora općih akata prostornog uređenja jasno je da je ponovljena javna 
rasprava utvrđena kao obaveza. 

 nastavak na sljedećoj strani...
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Zahtjev za ponavljanjem javnog uvida i rasprave o 
Generalnom urbanističkom planu grada Pule 
Zelena Istra je Gradu već uputila 26. rujna 2007. 
godine Upravnom odjelu za prostorno uređenje, 
zaštitu okoliša, komunalni sustav i imovinu - 
Odsjeku za prostorno uređenje, no odgovora nije 
bilo. U tom su zahtjevu navedeni razlozi zbog kojih 
je javnu raspravu potrebno ponoviti: 
 - od javne rasprave i uvida u prijedlog GUP-a 
prošlo 3 i pol godine,  
- građani Pule odavno su zaboravili prijedloge 
planskih rješenja i ne znaju ništa o značajnim 
promjenama na velikom dijelu pulskog priobalja 
koje su u međuvremenu unesene plan ili se 
planiraju (Brijuni rivijera),  
- postoji veliko nezadovoljstvo građana koje je 
rezultat vrlo niskog stupnja mogućnosti 
sudjelovanja u procesu planiranja i nedostatka 
uvida u zaključke planiranja, 
- većina primjedbi pulskih mjesnih odbora nije 
usvojena. 
 
Pulska grupa i Zelena Istra zatražili su od pulskog 
gradonačelnika da se putem rasprave uključi
javnost u proces planiranja i na taj način provede 
demokratska zadaća. Rasprava je također nužna 
da bi se objasnile sljedeće potrebe: 
- izgradnja 10-ak novih hotela velikih gabarita na 
zelenim površinama pulskog priobalja,  
- izgradnja 2 nove velike marine u Pulskom zaljevu,  
- izgradnja ceste kroz park šumu,  
- izgradnja sportskih smještajnih kapaciteta i dvije 
ceste kroz Pragrande,  
- zaklanjanje vidika prema moru gradnjom uz Južni 
bulevar, do Zlatnih stijena i prema lučici Delfin,  
- izgradnje naselja rijetke gustoće na neposrednoj 
obali što se direktno kosi sa strategijom razvoja 

prostora RH gdje se sugerira koncentriranje 
izgrađenosti i udaljavanje od obale, 
- isključivo turističke namjene za preko 250 hektara 
priobalja (bivših vojnih zona) na kojima se, umjesto 
prirodnog prostora za razvoj gradskih sadržaja, 
namjeravaju graditi isključivo ekskluzivni turistički 
sadržaji i to davanjem CIJELOG prostora u 
koncesiju. 
 
Prostorni koncepti priobalja nisu nikada doživjeli 
javnu raspravu, zemljišta koja se upravo izdaju na 
66 godišnju koncesiju nisu pokrivena niti jednim 
važećim planom, a ignorirana je i stručna javnost 
koja je za pulsku obalu proizvela interdisciplinarnu 
studiju. Smatramo nužnim informiranje javnosti o 
budućnosti gradske obale, kao i gradskog prostora 
uopće, i omogućavanje aktivnog sudjelovanja u 
stvaranju te budućnosti. To je i glavna funkcija 
javne rasprave u procesu planiranja. 
 
Kao izvršni direktor Istarske razvojne agencije 
gradonačelnik Boris Miletić dao je 26 siječnja 2006. 
godine intervju za magazin Istranews pripisujući toj 
agenciji zasluge za dovođenje Rockwoola u Istru 
("Nakon što su nam iznijeli svoju ideju već istog 
dana spojili smo ih sa županom koji im je obećao 
potporu za realizaciju te investicije u Istarskoj 
županiji"). Dinamika interesa na relaciji politika- 
investitori- prostorni planeri iz koje su u 
potpunosti isključeni građani u slučaju 
Rockwoola pokazala se pogubnom. Isto će se 
dogoditi i s pulskim GUP-om, ukoliko se u 
njegova planska rješenja ne asimiliraju potrebe 
i mišljenje stanovnika Pule.  
 

Upravni odbor Zelene Istre i Pulska grupa

 

TURISTIČKA ZAJEDNICA PULE PODRŽALA KAMPANJU ZELENE 
ISTRE "NE SLUŽIMO PRSTACE" 

 
Turistička zajednica grada Pule objavila je u 
turističkom planu grada Pule vinjetu "Ne služimo 
prstace", a kao banner postavila ju je i u desnu 
kolonu svoje internet stranice www.pulainfo.hr. Time 
su se uključili u našu višegodišnju kampanju kojom 
se trudimo senzibilizirati javnost o problemu izlova i 
prodaje prstaca. Izlov prstaca, kao i prodaja i 
konzumiranje zakonom su zabranjeni u Hrvatskoj i 
to zbog nepopravljivih fizičkih šteta koje se time 
nanose podmorju i biološkoj raznolikosti. Unatoč
zakonskoj zabrani, u nekim se istarskim restoranima 
ta školjka i dalje ilegalno prodaje. Budući da nadzor i 
sankcioniranje nisu dovoljno učinkoviti, potrebno je 
više naglašavati osuđivanje takve prakse i isticati 
ugostitelje koji se pridržavaju zakona. Iz tog smo 
razloga i izradili naljepnicu "Ne služimo prstace" 
namijenjenu restoranima. 
 

http://www.pulainfo.hr/
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I Turističku zajednicu Istre pozvali smo na 
sudjelovanje u kampanji i dobili pozitivan odgovor da 
će to učiniti u promotivnim publikacijama (gastro 

vodičima) za 2008.   
 

Dušica Radojčić

SUDJELOVANJE NA RADIONICI O PROCJENI UTJECAJA NA OKOLIŠ 
 
Predstavnica Zelene Istre sudjelovala je na 
Radionici o procjeni utjecaja na okoliš i strateškoj 
procjeni utjecaja održanoj u Rijeci od 5. do 10. 
studenog 2007. godine u organizaciji Ramboll 
Nature AB iz Švedske i Regionalnog centra za 
okoliš središnje i istočne Europe iz Zagreba. Cijeli 
program sponzorirala je Švedska međunarodna 
agencija za razvoj i suradnju - SIDA. Bogat 
šestodnevni program omogućio je sudionicima, 
profesionalcima s područja procjene utjecaja na 
okoliš, da predstave svoj rad, razmjene međusobno 

iskustva i  upotpune svoja znanja s tog područja. 
Predstavnica Zelene Istre predstavila je projekt 
"Mobilizacija javnosti za sudjelovanje u postupcima 
procjene utjecaja na okoliš", kojemu je cilj 
informirati javnost o novim zakonskim propisima u 
Hrvatskoj o procjeni utjecaja na okoliš i obučiti 
zainteresirane za korištenje novih mehanizama 
sudjelovanja koje novi propisi uvode. 
 

Dušica Radojčić

ODRŽANA ČETIRI PREDAVANJA O OTVARANJU RECIKLAŽNIH 
DVORIŠTA U OPĆINAMA U ISTRI 

 

S ciljem sprječavanja nastajanja divljih odlagališta 
otpada u Istri i poticanja općina na razvijanje 
učinkovitih modela gospodarenja otpadom u 
studenom smo održali četiri predavanja o otvaranju 
malih reciklažnih dvorišta/ lokacija za privremeno 
skladištenje otpada. Predavanja su bila 
namijenjena predstavnicima lokalne uprave, a kao 
prve općine smo odabrali Kanfanar, Svetvinčenat, 
Marčanu i Rašu.  
 
Zelena Istra već godinama zagovara ovakav način 
rješavanja problema divljih odlagališta, a što bi  
građanima omogućilo da tijekom cijele godine 
pravilno zbrinu otpad koji imaju u kućanstvu, poput 

starog štednjaka, hladnjaka,  kućanskih aparata, 
namještaja, starih akumulatora, baterija i sl. 
umjesto da 
 ga odbace u šumu, potok, more ili drugdje.  
 
Predavanje je sadržavalo informacije o trenutnom 
zabrinjavajućem stanju u okolišu i novim zakonskim 
propisima i pravilnicima za posebne vrste otpada 
koji su  pojednostavili otvaranje malih reciklažnih 
dvorišta u općinama i gradovima. 
 
Podršku promoviranju ideje ovakvog načina 
rješavanja problema sudjelovanjem u predavanju je 
pružio i predstavnik Odsjeka za zaštitu okoliša 
Istarske županije, Bruno Kostelić, te poručio 
općinama da moraju početi ozbiljnije raditi na 
uspostavljanju vlastitog sustava jer osim što ih 
zakon na to obvezuje trebaju se na vrijeme 
pripremiti za funkcioniranje unutar budućeg 
županijskog sustava gospodarenja otpadom. 
 
Predavanja su jedna od aktivnosti u projektu 
"Mobilizacija pograničnih regija Slovenije i Hrvatske 
na korištenje koncepta 4R+3E u gospodarenju 
otpadom". Prezentaciju korištenu u predavanju 
možete naći u digitalnom formatu (PDF) na 
www.zelena-istra.hr putem linka "4R+3E".  

 

http://www.zelena-istra.hr/
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PONOVNI SUSRET SLOVENSKIH I HRVATSKIH PARTNERA U 
PROJEKTU KAPO 

 
U slovenskim Rušama od 27. - 30. studenog 
upriličen je još jedan sastanak hrvatskih i 
slovenskih partnera u projektu KaPo (Zajedničko 
upravljanje zaštićenim područjem Kamenjak i 
Pohorje). Naizgled različite, planinske i primorske 
regije ujedinjuje jednaki problem -  kako pomiriti 
zaštitu prirode s turizmom. Hrvatski partneri u 
projektu su: Općina Medulin, Javne ustanove 
Natura Histrica i Kamenjak te Zelena Istra. Pored 
uobičajenih dogovora o zajedničkim aktivnostima, 
ovaj susret je imao za cilj i osposobljavanje budućih 
nadzornika zaštićenog područja Pohorja. 
Poteškoća s kojom se slovenski zaštitari susreću je 
rascjepkanost područja kroz nadležnost 
mnogobrojnih općina među kojima, nažalost, ima i 
onih koje nemaju volje da se uhvate u koštac s 

izazovima koje nameće održivi razvoj i zaštita 
prirode. Desetak volontera iz planinarskih i lovačkih 
društava sudjelovalo je na stručnoj radionici 
vođenoj botaničarem, g. Slavkom Branom i glavnim 
nadzornikom JU Natura Histrica g. Mladenom 
Perčićem. Ravnateljica JU Kamenjak, gđa. Mirna 
Fabris – Rabatić predstavila je slovenskim 
kolegama način upravljanja značajnim krajobrazom 
Donjeg Kamenjaka i medulinskog arhipelaga, a
Martina Hervat iz Zelene Istre istaknula ulogu 
budućeg edukacijskog centra u Premanturi u 
informiranju i uključivanju javnosti u zaštitu 
Kamenjaka.  

Martina Hervat 

GRAĐANI, INFORMIRAJTE SE I SUDJELUJTE:  
odlučuje se o centralnom županijskom odlagalištu otpada 

"Kaštijun" i spaljivanju otpada u tvornici cementa Koromačno! 
 

U studenom je Istarska županija najavila javni uvid 
u Studiju utjecaja na okoliš budućeg Županijskog 
centra za gospodarenje otpadom "Kaštijun" koji će
trajati od 3. do 24. prosinca. Planira se, naime, 
skori početak gradnje tog centra koji  bi zamijenio 
svih sadašnjih sedam službenih odlagališta otpada 
u županiji. Financijska sredstva za gradnju, oko 45 
milijuna eura, očekuju se iz pretpristupnih fondova 
EU vjerojatno već sljedeće godine.  
 
I ovoga je puta, međutim, odlučivanje o vlastitoj 
budućnosti zaobišlo građane te se tek nakon 
završetka izrade sve potrebne dokumentacija za 
dobivanje novaca iz EU i Studije utjecaja na okoliš 
javnosti pružaju detaljne informacije o tom projektu. 
Takva praksa je pogrešna jer bi se javnost trebala 
uključiti na početku planiranja, u idejnoj fazi, dok još 
nisu potrošeni vrijeme i novci na izradu 
dokumenata. Na ovakav se pak način tijekom javne 
rasprave javnosti očito poručuje “ili ćete prihvatiti 
ovakvo rješenje ili nećemo još dugo dobiti 
financijska sredstva za realizaciju projekta”, što je 
nepotrebna i opasna ucjena javnosti, a ne pružanje 
stvarne mogućnosti sudjelovanja i uključivanja u 
odlučivanje. To je nešto što bi sve strukture vlasti, 
od Grada Pule do Istarske županije i Ministarstva 
zaštite okoliša, trebale hitno promijeniti. 

 

Studija utjecaja na okoliš govori o tome kako će
centar izgledati, što će sve sadržavati, koja 
tehnologija obrade otpada je odabrana, koliko će
koje postrojenje i objekti biti veliki, koliko će
proizvoditi buke, neugodnih mirisa, otpadnih voda, 
hoće li biti postavljena baklja za izgaranje viška 
plinova, kako će se i zašto od 30-tak tisuća tona 
komunalnog otpada proizvoditi gorivo koje će se 
spaljivati u tvornici cementa u Koromačnu, koliko će
svakodnevno kamiona dovoziti otpad iz cijele Istre i 
koliko će to utjecati na ionako već preopterećene 
ceste tijekom turističke sezone, kako će i koliko 
utjecati na okoliš, itd. Pitanje je i kako će to 
centralno županijsko odlagalište otpada utjecati na 
kvalitetu života stanovništva u okolici općenito i na 
gospodarske aktivnosti, posebno turizam i 
poljoprivredu. 
 
Više informacija potražite na www.zelena-istra.hr ili 
nam se obratite putem telefona od ponedjeljka do 
petka, od 9 do 16 sati na broj 506 065 ili email: 
udruga-zelena-istra@pu.t-com.hr.

Milena Radošević

mailto:udruga-zelena-istra@pu.t-com.hr
http://www.zelena-istra.hr/
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ODRŽANA TRIBINA NACIONALNOG FORUMA ZA PROSTOR 
 

ZAJEDNIČKOM INICIJATIVOM U OBRANU PROSTORA 
 

U Zagrebu je 16. studenog 2007. u Novinarskom 
domu održana tribina Nacionalnog foruma za 
prostor u organizaciji inicijative Pravo na grad i uz 
potporu Zaklade Heinrich Böll. Na skupu su 
sudjelovali predstavnici postojećih inicijativa 
"nastalih na točkama aktualnih ili potencijalnih 
drastičnih devastacija prostora", arhitekti, 
povjesničari umjetnosti, udruge za zaštitu okoliša, 
za demokratizaciju, zaštitu spomenika kulture, 
stručnjaci iz različitih područja relevantnih za 
prostornu problematiku,  istaknuti intelektualci i 
javne osobe itd. odnosno socijalne snage iz cijele 
Hrvatske koje brane prostor  i kritičko preispituju 
postojeće modele razvoja.  Kako je organizator u 
pozivnom pismu naveo "Forum bi se trebao  
uspostaviti kao stalna javna platforma za 
tematiziranje raznolikih aspekata prostorne 
problematike, a s temeljnom svrhom zaštite i 
očuvanja prostora kao jednog od glavnih razvojnih 
resursa. Dugoročni ciljevi foruma su: podizanje 
razine i kvalitete javnog tematiziranja prostornih 
pitanja, mapiranje prostornih problema i aktera u 
procesu, snaženje  lokalnih građanskih inicijativa, 
stvaranje kritične mase javno  artikuliranog interesa 
za unapređenje odnosa prema prostoru kao i 
podizanje prostorne problematike na visu razinu na 
socijalnoj i  političkoj agendi." 
 
Na skupu je zaključeno da je proces povezivanje tih 
društvenih aktera razumljiv; njegov je uzrok  i motiv 
u potrebi međusobnog podupiranja, oblikovanju 

zajedničkih stavova, radi prelaska iz faze obrane, 
najčešće "jauka nemoći"  u fazu proaktivnog javnog 
djelovanja i intenzivnog medijskog plasiranja 
stavova. O ambicioznom zajedničkom planu bilo je 
riječi na radnom sastanku koji se održao dan 
kasnije u prostorijama Kluba MaMa u Zagrebu. 
 
Uvodna izlaganja i prezentacije su održali: Vladimir 
Lay, Mirko Petrić, Vjeran Piršić (Eko Kvarner), Đivo 
Dražić (DUB), Krešo Galović, Dušica Radojčić
(Zelena Istra), Zlatko Uzelac, Luka Bunčuga 
(Skupina urbanista i prijatelja Jelse), Niko Gamulin, 
Vera Šimek-Petrinjak (Zelena akcija) i Teodor 
Celakoski (Pravo na grad), a  u diskusiji koja je 
uslijedila sudjelovali su mnogi prisutni. 
 

Predstavnica Zelene Istre prezentirala je situaciju s 
prostornim planiranjem u Istarskoj županiji u kojem 
sudjeluje uska struka bez sudjelovanja demografa, 
sociologa, krajobraznih stručnjaka, ekologa itd. i  
bez prethodno izrađenih strateških planova razvoja. 
Govoreći o generalnim trendovima i prijetnjama, 
naglasila je vrednovanje prostora isključivo kroz 
njegovu tržišnu vrijednost uz ignoriranje njegovih 
brojnih drugih vrijednosti, o ignoriranju javnog 
interesa i potrebe za javnim prostorima, o 
gradovima koji nisu više u funkciji svojih stanovnika 
nego novca... 

Dušica Radojčić

Zeleni telefon 
U studenom smo primili 23 dojave građane i to vezane za sljedeće probleme: buka 3, zračenje 1, otpad 8, 
razno 3, šume 2, vode 2, zelene površine 2, životinje 2. 

Primijetili smo da se građani sve više angažiraju po pitanju zaštite okoliša, informiraju se, žale se nadležnim 
institucijama, pišu peticije.  Nakon nemilih događaja s Rockwoolom, zatim skladištem opasnog otpada u Pazinu   
građani su oprezniji i počinju razmišljati o svojem pravu na čist okoliš. Još uvijek se angažiraju samo oni građani 
koji su direktno pogođeni problemom, ali i to je napredak obzirom da su često i te skupine građana inertne. Ljudi 
sve više shvaćaju da rješenja koja nam se nude nisu jedina moguća, dakle alternativa uvijek postoji- održivi 
razvoj je moguć samo što nije u interesu krupnog kapitala. 

 U mjesecu studenom građani su nas obavještavali i o radu nekih drugih tvornica koje ne poštuju mjere zaštite 
okoliša propisane zakonima ni studijama utjecaja na okoliš, zatim su nas i dalje  obavještavali o novim baznim 
stanicama koje se postavljaju bez ikakvih dozvola diljem Istre. Neki građani se i dalje uporno bore protiv tog 
problema pisanjem peticija te prijavama nadležnom Ministarstvu, a i mi smo uporni u traženju nekih rješenja i 
odgovora vezanih uz tu problematiku iako nam se ponekad čini da se borimo protiv vjetrenjača jer zakoni i 
propisi se ne poštuju, a sankcije se ne provode pa mreže mobilnih operatera to na veliko iskorištavaju.  Preko 
svojih glasnogovornika pokušavaju nas uvjeriti da se pridržavaju svih propisa iako je evidentno da ne posjeduju 
nikakve dozvole za sporne bazne stanice.  

Budući da će se uskoro ponoviti i javna rasprava za GUP svakodnevno nas kontaktiraju i građani koji žele 
ponoviti svoje primjedbe na novoj javnoj raspravi te traže podršku i savjet. 
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BUKA I PRAŠINA U BORUTU 
 

Mnogi građani žale se na buku raznih pogona, tako 
je slučaj i sa pogonom Istarske ciglane u Borutu. 
Osim na buku građani su se žalili i na gusti dim i 
prašinu koju je tvornica ispuštala. Evo kako je 
glasila prijava: 
Prijavljujem veliku buku koja dolazi iz pogona Borut, 
koja je dio  firme Istarska ciglana d.d.; Cerovlje b.b.; 
52402 Cerovlje. Bila sam zadnji put tamo prošlu 
nedjelju (21.10.2007) i tvornica radi kao da nije 
nedjelja.  
Buka je kontinuirana non-stop, bilo to radni dan ili 
neradni. Napominjem da kroz selo Borut prolazi 
Istarski ipsilon. Kuće su uglavnom smještene na 
obroncima brežuljaka. Također, tu je i željeznička 
pruka Pula - Lupoglav.  Prema zakonu o buci kao 
izvor buke fali samo još zračni promet, čega ima 
povremeno.  Radnim danom kad sve to skupa 
funkcionira je nepodnošljiva buka za jedno obično 
selo u Istri. (našoj Istri!!!) 
Osim buke tu je i često ispuštanje dima ili prašine.  
Možete li reći tko to može ispitati? Hvala. Poslat ću
i ja prijavu. U privitku Vam šaljem i fotografije. 

Uputili smo dopis Istarskim ciglanama u kojem smo 
im postavili konkretna pitanja pozivajući se na 
njihovu Studiju utjecaja na okoliš. Oni su nam u 
zaista kratkom roku i odgovorili. Saznajemo da je 
Istarska ciglana d.d. ugovorila poslovnu suradnju s 
tvrtkom Rockwool Adriatic d.o.o. Pićan, radi 
proizvodnje briketa od otpadne kamene vune i 
letećeg pepela za potrebe tvornice kamene vune 
Rockwool Adriatic d.o.o. Stoga je Istarska ciglana 
d.d. unutar svog postojećeg pogona u Borutu (u 
sklopu postojeće i planirane zone gospodarske 
namjene) instalirala automatsku liniju za 
proizvodnju spomenutih briketa budući da je 
tehnologija proizvodnje briketa identična tehnologiji 
proizvodnje betonskih proizvoda na bazi vezivnog 
materijala cementa i vode. Sve sastojke  isporučuje 
tvrtka Rockwool Adriatic d.o.o., osim eventualno 
cementa.  
 
Prema Popisu zahvata Pravilnika o procjeni 
utjecaja na okoliš (NN 59/00 i 136/04) za ovaj 
zahvat (proizvodnju nemetalnih mineralnih 
proizvoda - ostalih nemetalnih mineralnih 
proizvoda, kapaciteta 10.000 t/god. i većeg)  
provedena je procjena utjecaja na okoliš.  
Iz dopisa saznajemo da su zbog kvara na 
elektronici na filtrima silosa imali problema te je to 
razlog nekontroliranog ispuštanja prašine i dima. 
No, kako kažu, kvar je uklonjen.  
Što se tiče buke nisu još uvijek zadovoljili standarde 
predviđene Studijom utjecaja na okoliš jer preša na 
liniji za proizvodnju, koja je u probnom pogonu, nije 
još akustički izolirana. Izolacija će se izvesti do 
kraja ove godine jer se čeka isporuka opreme za 
zvučnu izolaciju preše.  
 

Postavlja se pitanje zašto nisu obavijestili javnost i 
mještane o kvaru na pogonu te o nedostacima 
zvučne izolacije jer Studijom je predviđeno i 
sustavno informiranje javnosti. No, ni to još nisu 
uspjeli organizirati. 
Zanimljivo bi bilo provjeriti i ostale tvornice i pogone 
u Istri i vidjeti da li se pridržavaju mjera zaštite 
okoliša i svojih studija utjecaja na okoliš. Mislim da 
bi inspekcije imale pune ruke posla baš kao što  
sad imaju kad je u pitanju Rockwool. 
 

SJEČA ŠUME U ŠTIN JANU 
 
Nazvali su nas  zabrinuti mještani Štinjana koji su 
prijavili da u njihovom susjedstvu                                                         
netko sječe šumu. Do  prijave je već bilo posjećeno 
više metara kubnih drva. Prijavitelj  je objasnio da 
se ne radi o šumi već pašnjaku na kojem su stabla 
stara dvadesetak godina. Budući da je za 
uništavanje javnih zelenih površina i sječu stabala 
na javnim zelenim površinama nadležan  komunalni 
redar. I građani i mi smo najprije prijavili slučaj 
komunalnom redaru. Komunalni redar je izašao na 
teren, uvjerio se u istinitost prijave no, nije zatekao 
počinitelja. Kad su građani ponovno zatekli 
počinitelja pozvali su policiju koja ga je i legitimirala. 
Iako počinitelj tvrdi da je posjed u njegovom 
privatnom vlasništvu nakon toga nije nastavio sa 
sječom, a i otpiljena drva još su uvijek tamo. 
Sljedeći korak je bio utvrditi u čijem je vlasništvu 
zemljište. 
Komunalni redar  uvidom u katastarske čestice 
utvrdio je da je posjed u vlasništvu RH te je shodno 
tome slučaj prijavio Državnom odvjetništvu budući
da oni zastupaju interese RH. 
Da je takva praksa u ovim zimskim mjesecima 
česta, dokazuje nam još jedan takav slučaj sječe
šume u Šišanu. Ta šuma je također u državnom 
vlasništvu, ali nismo uspjeli naći počinitelja.  
Želimo obavijestiti građane da je u slučaju 
nelegalne sječe najbolje najprije pozvati policiju 
budući da oni mogu legitimirati počinioca, a i 
najbrže će izaći na teren te tako počinitelja i uhvatiti 
na djelu. 
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ŽIVOT UZ STARU PLINARU 
 
Građani koji žive neposredno u blizini Stare Plinare 
saznali su da uprava Plinare d.o.o. želi ukinutu 
zaštitarsku službu koja osigurava objekt 24 sata 
dnevno i umjesto nje uvesti video nadzor. 
Razumljivo je da stanarima nije svejedno. Smatraju 
da je Stara Plinara u lošem stanju, da je okoliš 
Plinare neprohodan, a napušteni objekti u blizini nje 
potencijalno opasni. Također, upozoravaju na 
razrušeni kameni zid koji je jedina prepreka 
mogućem sletanju auta s ceste prema Pješčanoj 
uvali. Da se dogodi nekakav incident da li bi preko 
video nadzora službe mogle dovoljno brzo 
reagirati?  
Sva pitanja koja muče građane uputili smo Plinari 
d.o.o. i ubrzo dobili njihov odgovor kao i poziv da se 
dođemo sami uvjeriti u načine osiguranja i kontrole 
objekta. 
Šef odjela proizvodnje plina i održavanja odgovorio 
nam je da se uz nadzor zaštitarske službe i 
daljinskim nadzorom nivoa plinospreme osigurava 
prostor te da se vrše kontrole od strane 
protupožarne inspekcije i inspekcije zaštite okoliša. 
Djelatnici Plinare svakog mjeseca posebnim 

instrumentima ispituju plinospremu na propuštanje, 
o čemu se vodi posebna knjiga. Svake tri godine Ex 
agencija vrši nadzor ispravnosti objekta. 
Napomenuo je da su u postupku uvođenja 
cjelodnevnog  video nadzora objekta, no nije 
spomenuo ukidanje zaštitarske službe (iako smo iz 
kasnijeg razgovora saznali da je ukidanje službe na 
razmatranju). 
Naveo je da će se uvođenjem zemnog plina u 
gradu Puli (3-5 godina) postepeno smanjivati 
potrošnja gradskog plina, pa će tako i plinosprema 
gubiti ulogu, a nakon gašenja proizvodnje gradskog 
plina će se i  "velika" plinosprema staviti van 
funkcije. 
 
Iako su u odgovoru pojasnili da se mjere sigurnosti 
provode, smatramo da je potrebno povećati mjere 
zaštite, a ne smanjiti ih na taj način da se ukine 
zaštitarska služba jer svaki element plinske mreže  
može predstavljati potencijalnu opasnost te zbog 
mirnijeg sna naših građana dodatni oprez neće biti 
naodmet. 
 

Irena Burba 
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